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Protokół nr 19/2020 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 23 czerwca 2020 r.  

w godz. od 1545 do 1620 w Urzędzie Miejskim Suwałkach przy ul. Noniewicza 71A. 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn  – Przewodniczący Komisji 

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Karol Korneluk  

6. Stanisław Kulikowski 
 

Nieobecny radny: Jarosław Józef Kowalewski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ewa Beata Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta 

2. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych  

3. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

4. Kamil Sznel – Kierownik Biura Prezydenta 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

Kamil Lauryn powitał zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany 

wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy są uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 18/2020 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa odbytego w dniu 23 czerwca 2020 r. 

2. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2019”. 

3. Zaopiniowanie propozycji Okręgowej Izby Lekarskiej w Białymstoku Delegatura  

w Suwałkach. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

5. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 18/2020 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

odbytego w dniu 23 czerwca 2020 r. 

 

Kamil Lauryn zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do protokołu. 

Protokół został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2019”. 

Raport stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Członkowie Komisji nie mieli uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosownie Raport o stanie Miasta 2019.  

 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych 

przeciw                                        -   0  

wstrzymał się od głosu                -   0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała „Raport o stanie Miasta 2019”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie propozycji Okręgowej Izby Lekarskiej w Białymstoku Delegatura  

w Suwałkach. 

Materiał stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Karol Korneluk zwrócił uwagę, że porady geriatryczne skierowane są do osób starszych, które 

w czasie panującej pandemii koronawirusa znajdują się w grupie największego ryzyka. Z wielu 

rozmów przeprowadzonych z lekarzami różnych specjalizacji, począwszy od lekarzy 

rodzinnych poprzez lekarzy specjalistów wie, że lekarze przechodzą na telewizyty, aby nie 

stwarzać większego zagrożenia. Program geriatryczny jest bardzo słuszny i powinno z niego 

skorzystać jak najwięcej osób, tylko czy czas trwania pandemii jest odpowiedni do jego 

wdrożenia dla naszych seniorów, zwłaszcza, że w naszym mieście jest 13.355 osób w wieku 

poprodukcyjnym, co wynika z Raportu o stanie Miasta 2019. Radził, żeby ten temat przemyśleć 

i przedyskutować, żeby nie były to tylko teleporady a faktyczny kontakt pacjenta z lekarzem. 

Może warto przesunąć realizację tego programu na jesień lub zrobić jego dobre podwaliny na 

przyszły rok. Jeżeli 100 tys. zł przeznaczono by na porady to 1000 osób mogłoby z nich 

skorzystać, ale nie wszyscy chętni z niego skorzystają właśnie na czas trwania pandemii.        

 

Ewa Sidorek wyjaśniła, że w związku z przesunięciem środków finansowych w wysokości 

100 tys. zł na usługi geriatryczne Prezydent Miasta przekazał członkom Komisji kopię pisma, 

w którym Okręgowa Izba Lekarska w Białymstoku Delegatura w Suwałkach zawarła 

propozycję wydatkowania tych środków oraz poprosił radnych o opinię w tej sprawie. 

Podkreśliła, że w piśmie tym zawarta jest jedynie propozycja Kierownika Delegatury OIL  

w Suwałkach Pana Andrzeja Tyneckiego, natomiast członkowie Komisji mogą wypracować 

inną propozycję wydatkowania tych pieniędzy.  

 

Stanisław Kulikowski zgodził się z wypowiedzią radnego Karola Korneluka, że to nie jest 

dobry czas na przeprowadzenie konsultacji lekarskich tzw. twarzą w twarz, aczkolwiek 

propozycja przeznaczenia środków finansowych przez Okręgową Izbę Lekarską jest bardzo 

sensowna i należy ją uwzględnić, tyle że zrealizować to w innym czasie. 

 

Adam Ołowniuk również opowiedział się za przesunięciem terminu przeprowadzenia 

konsultacji geriatrycznych. 

 

Jacek Juszkiewicz głównym celem przesunięcia budżetowego były porady geriatryczne  

i warto byłoby zakontraktować lekarzy specjalistów geriatrów, którzy przyjmowaliby 

pacjentów na przykład na podstawie talonów. Pan Andrzej Tynecki słusznie zauważył,  

że na naszym terenie nie ma lekarzy geriatrów i uważa, że warto byłoby, aby tacy specjaliści 

przyjmowali pacjentów przynajmniej raz w tygodniu. Chodzi głównie o to, by kompleksową 

opieką objąć seniorów. Lekarze wprowadzili teleporady, żeby przede wszystkim chronić siebie, 

ale jeśli lekarze chcą przyjmować osobiście pacjentów, tak jak przedstawiono to w tej 

propozycji, to z pewnością znajdą się chętni, którzy będą korzystać z tych konsultacji. Niemniej 

jednak trzeba skoncentrować się głównie na specjalistach geriatrii. 
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Karol Korneluk nadmienił, że samorząd wspiera w naszym mieście dwie jednostki: Szpital 

Wojewódzki oraz Specjalistyczny Psychiatryczny Samodzielny Zakład Opieki Zdrowotnej. 

Następnie wymienił wszystkie specjalistyczne poradnie, które znajdują się w tych dwóch 

jednostkach. Uważa, że jeżeli uwzględniłoby się propozycję Kierownika Delegatury OIL  

w Suwałkach to wówczas należałoby podpisać umowę ze Szpitalem Wojewódzkim  

na przyszły rok. W umowie tej zawrzeć zapis, że są to zadania realizowane poza kontraktem  

z NFZ, część środków finansowych powinna trafić do lekarzy, którzy przyjmowaliby 

pacjentów poza swoimi godzinami pracy, część do Szpitala na obsługę. Kwestia podziału 

procentowego danej puli środków finansowych zależałaby od umowy, jaką po konsultacji  

z Prezydentem, przygotowałby Wydział Spraw Społecznych. Stwierdził, że te dwie jednostki 

mają na tyle bogatą kadrę, że mogłoby się w nich wszystko odbyć. Byłoby to dla dwóch szpitali 

dodatkowym wsparciem finansowym, kierowanym z budżetu miasta. Zaznaczył, że te działania 

muszą mieć solidne podwaliny i powinne rozpocząć się w przyszłym roku.   

 

Kamil Lauryn uznał, że padło bardzo dużo trafnych wypowiedzi. Niemniej jednak 

przypomniał, że w 2016 roku, jako pierwszy, złożył interpelację w sprawie geriatrii. Na jednej 

z sesji Rady Miejskiej, w której uczestniczył również dyrektor Szpitala Wojewódzkiego, radni 

wyrazili chęć pomocy w pozyskaniu lekarza geriatrii. Do dnia dzisiejszego nic nie zrobiono  

w tym kierunku. Dyrektor Szpitala zapowiedział, że zrobi wszystko, żeby w Szpitalu 

Wojewódzkim otworzyć oddział geriatryczny. Jednakże nie jest sprawą łatwą zatrudnienie za 

niskie wynagrodzenie lekarza o specjalizacji geriatrycznej. Uważa, że należy zrobić bardzo 

wiele, żeby takiego specjalistę sprowadzić do naszego miasta, pomagając w ten sposób osobom 

starszym. Można na przykład zaoferować takiemu specjaliście mieszkanie.  

 

Członkowie Komisji zakończyli dyskusję w powyższym temacie. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie propozycje Okręgowej Izby Lekarskiej  

w Białymstoku Delegatura w Suwałkach w sprawie sposobu wydatkowania środków 

finansowych na konsultacje lekarskie (geriatryczne) wypracowała opinię, która stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -   3  radnych 

przeciw                                        -   3  radnych 

wstrzymał się od głosu                -   0. 

 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych 

przeciw                                        -   0  

wstrzymał się od głosu                -   0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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Ad pkt. 6 

Wolne wnioski. 

 

Kamil Lauryn – zwracają się do niego mieszkańcy z pytaniem, dlaczego od dłuższego czasu 

nie ma w naszym mieście apteki, która prowadzi dyżury nocne. Jedyna apteka, która miała 

pełnić takie dyżury w Szpitalu Wojewódzkim, obecnie jest nieczynna. Zapytał, jaka jest tego 

przyczyna i poprosił o podjęcie stosownych działań, ażeby w Suwałkach była apteka, która 

będzie czynna w godzinach nocnych. 

 

Dorota Szczęsna przypomniała, że w sprawie funkcjonowania apteki w budynku Szpitala 

Wojewódzkiego została podjęta uchwała Rady Miejskiej. Podejrzewa, że problem wynikł  

z umowy zawartej pomiędzy szpitalem a apteką. Niemniej jednak w tej sprawie zostaną podjęte 

działania wyjaśniające. Wystąpi z zapytaniem do Izby Lekarskiej, jak również do Szpitala 

Wojewódzkiego. Dodała, że na dzień dzisiejszy nie ma sankcji w prawie farmaceutycznym, 

które samorząd mógłby wykorzystać.  

 

Adam Ołowniuk poprosił o interwencję w sprawie umożliwienia kupna biletów autobusowych 

na dworcu PKS. Stwierdził, że kasy na dworcu są nieczynne, a bilety można kupić jedynie           

w autobusach. 

 

Ewa Beata Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta – obiecała wystosować zapytanie  

w powyższym temacie do PKS Nova. 

 

Krystyna Gwiazdowska poinformowała, że mieszkańcy ulicy Kamena zgłosili się do niej           

z wnioskiem, że mają problem z kupnem biletów autobusowych, zwłaszcza w godzinach 

popołudniowych gdzie punkty sprzedaży są już zamknięte. 

 

 

 Więcej wniosków nie zgłoszono i na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 

 

                                                  
Protokół sporządził: 

     

Katarzyna Gałazin 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


